
Kovařík si stojí za rozhodnutím prerušiť
zásah voči vyšetrovateľom NAKA. Expert:
“Teraz si stojí, čoskoro bude sedieť”
- CZ24 News | 12. srpna 2021

SLOVENSKO: Policajný prezident zrušil zásah voči podozrivým z manipulovania výpovedí,
pretože o ňom nemal dosť informácií. Uviedol to na dnešnej tlačovej konferencii. Policajný
prezident uviedol, že v čase zásahu nemal informácie o tom, voči komu vlastne Úrad
inšpekčnej služby zasahuje

Na snímke prezident Policajného zboru (PZ) Peter Kovařík

 

Prezident PZ na tlačovej konferencii priznal, že dal pokyn na dočasné zastavenie zásahového tímu zo
Sobraniec, ktorý zasahoval voči trom hľadaným osobám – svedkom v závažných kauzách. Zásahovke
sa preto podarilo dolapiť iba jednu hľadanú osobu, svedka Csabu Dömötöra, ktorý sa priznal ku krivej
výpovedi. Ďalších dvoch svedkov Petrova a Zemana sa údajne kvôli Kovaříkovému pokynu nepodarilo
nájsť.

Uviedol, že jeho nasadenie nebolo v súlade s internými predpismi, keďže sa pod neho
nepodpísal šéf sekcie na inšpekcii ministerstva vnútra, ale bol vyžiadaný iba
vyšetrovateľkou. Dodal, že nechcel dopustiť, aby v Bratislave vykonala zásah špeciálna
jednotka cudzineckej polície, ktorá je určená na zásahy „v horskom teréne“.
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Akciu podľa neho zastavil len preto, aby zistil informácie o zákonnosti nasadenia policajtov zo
Sobraniec. V tej chvíli údajne ani nevedel, voči komu sa má zasahovať. Zdôraznil, že o zásahu musel
rozhodnúť rýchlo. „Keď som sa o prebiehajúcom zásahu dozvedel, dal som si preveriť jeho zákonnosť.
Od riaditeľa ÚIS som sa dozvedel, že to povolila vyšetrovateľka Santusová, ktorá to mala odsúhlasené
od nekompetentnej osoby,“ opísal.

K informáciám sa podľa jeho slov dostal až po dvoch hodinách, pretože vyšetrovateľka
nekomunikovala. „Nemohol som nechať zásahovú jednotku konať. Ak by došlo napríklad k
streľbe, bol by som braný na zodpovednosť ja. Dal som preto pokyn, aby sa zásah prerušil,
kým sa nedozvieme, čo sa tam deje,“ vysvetlil.

Kovařík zároveň odmietol obvinenia zo strany politikov o manipulovaní s obvinenými v kauze Očistec
a Dobytkár. „Všetko nech sa preverí zákonným spôsobom, a to aj činnosť ÚIS. Mám informáciu, že
Santusová oklamala svojho nadriadeného a keby postupovala, ako mala, tak tu teraz nie sme,“ dodal
policajný prezident. Keď sa Kovařík od riaditeľa ÚIS dozvedel, že zásah je zákonný, umožnil jeho
dokončenie.

Kovařík taktiež potvrdil, že v daný deň komunikoval aj s ministrom vnútra Romanom
Mikulcom (OĽaNO), no odmietol, že by konal na jeho pokyn.

Peter Kovařík sa vyjadril, že napätie v polícii vzniklo aj po tom, čo sa vyšetrovatelia z tímu Očistec
zaoberajú korupciou bývalých vysoko postavených politikov. Uviedol, že tento tím zažíva tlak, aký
tu nebol ani pri vyšetrovaní organizovaných skupín. Podľa informácii Kovaříka, na
služobnom aute vyšetrovateľov z tímu Očistec mal niekto uvoľniť kolesá. Polícia podľa neho
preto prijala špeciálne opatrenia.

Dnes sme písali aj o tom, že sa objavili informácie o tom, že NAKA by mohla dostať výnimku na
obvinenie a zásah proti príslušníkom inšpekcie ministerstva vnútra. Informoval o tom poslanec NR
SR Peter Pčlinský (Sme rodina) a zverejnil aj list vyšetrovateľky Diany Santusovej, ktorá zo svojho
pohľadu podrobne popisuje zásah jednotky zo Sobraniec, ktorý dal stopnúť Kovařík.
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